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Készült: Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Képviselő Testületének 2010. március 03-án 
megtartott rendkívüli üléséről. 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
Jelen vannak:  Horinka László polgármester, Tóth Krisztina jegyző, Cseri Péter, Csanádi 
Gábor, Farkas Ferenc, Farkas Gáborné, Dr. Papp Ágostonné,  Katus Norbert, Kecser István, 
Kiss Tamás, Lányi György, Lukács István, Szücsi Csaba  települési képviselők 
Meghívottak: a napirendi pontokkal érintett személyek Dr. Bori Andrea és Dr. Gaszner 
Zsuzsanna, Balogh Levente 
Meghívottak közül megjelentek: jelenléti ív szerint 
Tanácskozási joggal: Tóth Krisztina jegyző 
Jegyzőkönyvvezető: Kissné Géringer Márta szervezési csoportvezető 
 
Horinka László polgármester: Köszöntöm a megjelenteket! Megállapítom, hogy az ülés 
határozatképes. A kiküldött napirendi pontokhoz lenne még két napirend, amit fel kellene 
venni. Az egyik a Csillagász Egyesület kérelme, a másik pedig egy tájékoztató a helyi 
buszközlekedés üzemeltetésével kapcsolatban, ezt majd zárt ülés keretében kellene 
megbeszélnünk. Illetve majd a végén szeretnék még tájékoztatót adni. Továbbá szeretném 
tájékoztatni a T. Képviselő-testületet arról, hogy a március 18. napjára kiírt, munkaterv 
szerinti testületi ülést március 25. napján tartanánk meg. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolom Farkas Gáborné és Katus Norbert települési 
képviselőket megválasztani. 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül Farkas Gáborné és Katus Norbert települési 
képviselőket jegyzőkönyv-hitelesítőnek megválasztotta. 
 
Ezt követően Horinka László polgármester az alábbi napirendi javaslatot terjesztette elő: 
 
Az ülés napirendje: 
Zárt ülés : 
1./ Praxisjog átadása 
 Előadó: Horinka László polgármester  
Nyílt ülés:
2./ Képviselői kezdeményezésre emlékmű felállításához tulajdonosi hozzájárulás iránti  

kérelem.  
 Előadó: Horinka László polgármester 
3./ Monori Szakorvosi Rendelőintézet támogatási kérelme 
 Előadó: Horinka László polgármester 
4./ Információs táblák elhelyezése önkormányzati ingatlanokon. 
 Előadó: Horinka László polgármester 
Zárt ülés: 
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5./ Egyebek: 
- Tájékoztató a helyi buszközlekedéssel kapcsolatban 

    Előadó: Horinka László polgármester 
 - Polgármesteri tájékoztató 
   Előadó: Horinka László polgármester 
 
A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
napirendet elfogadta. 
 
Horinka László polgármester: Az 1./ napirendi pont megtárgyalásához elrendelem zárt ülés 
megtartását, melyhez kérem, hogy a vendégeink fáradjanak ki a tanácsteremből. 
 
Horinka László polgármester: Akkor most nyílt ülésen folytatjuk a munkát, és kihirdetem a 
zárt ülésen meghozott közérdekű határozatot: 
 
 A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 
 

35/2010/z (III.03.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ Hozzájárul ahhoz, hogy Dr. Bori Andrea praxisjogát Dr. 
Gaszner Zsuzsanna részére átadja. 
2./ Felkéri a Polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: 2010. április 5.           
Felelős: Horinka László polgármester 
                                      

2./ NAPIRENDI PONT: 
Képviselői kezdeményezésre emlékmű felállításához tulajdonosi 
hozzájárulás iránti  kérelem 
 
Horinka László polgármester: A felállítandó emlékmű kérdése következik, Balog Levente 
képviseli a Történelmi Vitézi Rendet. 
Csanádi Gábor: Végképp szeretnénk eloszlatni valamit: nem a Jobbikról, mint pártról van 
szó, hanem ez nemzeti ügy. A Jobbik, a Vitézi Rend és a helyi civil emberek bízták meg 
Balogh Leventét a főkoordinátori tisztséggel. 
Horinka László polgármester: Az egyeztetések is a Balogh Levente közreműködésével 
történtek. Az elmúlt ülésen felvetődött, hogy a Kápolna utcánál legyen az emlékmű felállítva, 
viszont a tulajdoni lapról kiderült, hogy csak részarányban önkormányzati tulajdon, a többi 
pedig szanaszét van, a hagyatékok nincsenek rendezve, ezt természetesen elindítottunk, de az 
túlnyúlik június 4. napján. A másik lehetőség a Szőlő utca eleje a tűzoltó raktárnál. A 
feszülettel szemben lévő oldalon. Ez megfelelő lenne önkormányzati részről, ezt terjesztettük 
most elő. 
Balogh Levente: A mai napon bejártuk a területet, talán még alkalmasabb, mint az előző volt. 
Egy koszorúzásnál is jobban el lehet ott férni. Megbeszéltük, hogy látványtervet Kecser 
István fogja készíteni, illetve felvettem a kapcsolatot egy szobrásszal is, aki majd elkészíti a 
szobrot a turulmadárral, ő is fog látványtervet készíteni. 1 mFt + áfa az ár. Létrehozunk egy 
közhasznú egyesületet is. 
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Horinka László polgármester: A területet nem adjuk át, mi a tulajdonosi hozzájárulásunkat 
adjuk az emlékmű felállításához. 
Kecser István, a TFKB elnöke: Komoly kétségeink vannak arról, hogy ez június 4. napjára 
elkészülhet.  Ennek a fedezetét összeszedni nem kis dolog.  
Farkas Gáborné: Én úgy gondolom, hogy a falu minden részén van már emlékmű, de 
Szőlősnyaralón nincs ilyen jellegű. Nem lehetne mégiscsak elképzelni, hogy a játszótér 
környékén legyen felállítva ez az emlékmű?  
Balogh Levente: Nem tudom, mennyire lenne előnyösebb a Kápolna kertben felállítani egy 
emlékművet. Én egyedül nem tudok dönteni, viszont én magam sem értek ezzel egyet, jobban 
szeretném a 31. sz. fkl. út mellett. Véleményem szerint talán a borháznál még alkalmasabb 
lett volna.  
Farkas Gáborné: Nagyon sajnálom, hogy akkor került ez terítékre, mikor már előrehaladott 
állapotban van. Én első perctől kezdve a szőlősi területen szeretném, mert ott nincs semmi, 
viszont van egy csomó gyerek. Talán Szőlősnyaraló is megérdemelne valamit, ahova el 
lehetne sétálni. Ez pedagógiai értékkel is bírna.  
Csanádi Gábor: Összejöveteleinken többen nem támogatták a szőlősnyaralói elhelyezést. 
Katus Norbert: Úgy indult, hogy minél szélesebb legyen az összefogás. Lehet, hogy ha 
szélesebb körű, akkor nincs ennyi vita. Van egy terület, most már döntsünk erről.  
Balogh Levente: Akár még több helyszín is felmerülhetett volna. Véleményem szerint az a 
lényeg, hogy megépüljön az emlékmű. Ez nem saját dolog, hanem közhasznú.  
Lukács István, az OMSB elnöke: A TÁPIÓCSIR Kft. autója nagyon nehezen tud arra az 
utcára bekanyarodni, ezzel is foglalkozni kellene előbb-utóbb.  
A rendszerváltás után a sápi emlékmű rendbetétele nagyon klassz volt, de az utóbbi időben 
már problémás. Rendben van, hogy most közadakozással jön létre az emlékmű, de mi lesz 
vele évek múlva, ki fogja felújítani, mert nem tűrheti el egy önkormányzat sem, hogy a 
területén lévő szobor tönkremenjen. Most egy burkolt önkormányzati feladatot fogunk 
megszavazni. Ha nagyon muszáj, hogy az emlékmű elkészüljön, én Farkas Gáborné javaslatát 
tudom megszavazni. 
Horinka László polgármester:  Önkormányzati pénz nem lesz benne. Személy szerint én 
hozzá fogok járulni, de a magánvagyonával mindenki azt csinál, amit akar. Távlatban 
gondolkozva nem zárom ki, hogy majd önkormányzati feladat lesz a karbantartása. Csakúgy 
mint a hősi emlékműé, stb. A köztéri emlékművek, szobrok gondozása önkormányzati feladat.  
Balogh Levente: Létre akarunk hozni egy közhasznú egyesületet, aminek célja elsődlegesen 
az emlékmű megépülése, és fő feladata lesz az emlékmű gondozása. Nem úgy akarjuk 
megépíteni, hogy tönkremenjen. Nem önkormányzati feladatnak tűzzük ki.  
Kecser István, a TFKB elnöke: A szándék teljesen jó, de abban igaza van Lukács Istvánnak, 
hogy az utókornak kötelessége lesz gondoskodni róla. Ebben nem érzek semmiféle 
feszültséget vagy ellentmondást.  
Cseri Péter alpolgármester: Szélesebb összefogásra számítunk, azt hiszem, ha ez 
megvalósul, akkor nem lesz gond az emlékmű fenntartása, gondozása. Mindig lesz olyan 
szervezet, amely szívügyének fogja tekinteni az emlékmű fenntartását. Végső esetben az 
Önkormányzat fogja felvállalni, erejéhez mérten. 
Katus Norbert: Éppen a felvetett és látott problémák miatt a bronz kialakítást kerülni 
kellene. Nem olcsóbb és praktikusabb kőből megcsinálni? Ez egy felvetés, nem várok most 
erre választ. 
Balogh Levente: Szombatra hívjuk össze a társaságot, és beszélni fogunk erről is. Meg lesz 
majd világítva is, és igen magasan lesz. 
Lányi György: Az autókifordulás miatt, amit említett a Lukács István, nem lehetne az 
emlékművet egy torkolattal arrébb helyezni, a melegvölgyi torkolatnál? 
Kiss Tamás: Ez csak egy KRESZ-tábla rendezést jelentene. 
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Kecser István, a TFKB elnöke: Megnéztük a helyszínt, ott van egy kis vízelvezető árok, el 
van iszapolva, ha ezt pár méterrel eltolnánk, akkor bőven lenne ott hely. Az utóbbi időben ki 
lett szélesítve a torkolat, és még van hely további szélesítésre is. 
Horinka László polgármester: Én inkább a kocsmát és a szelektív gyűjtőszigetet látom 
nagyobb problémának. Véleményem szerint méltóbb helyet is találhatnánk. 
Szücsi Csaba: Az én véleményem szerint a kastélykertben eldugottabb helyen van, mint a 31-
es út mellett. 
Horinka László polgármester: Az eredeti javaslat a tűzoltószertárnál lévő helyszín volt, aki 
egyetért azzal, hogy a csatlakozó civil szervezetek és magánszemélyek trianoni emlékművet 
állítsanak, kérem szavazzon! 
 
A Képviselő-testület 10 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 
 

36/2010. (III.03.) ÖKT határozat 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ Hozzájárul ahhoz, hogy a civil szervezetek és 
magánszemélyek adakozásából a Szőlő utca torkolatánál 
(tűzoltószertárnál) trianoni emlékmű kerüljön felállításra. 
2./ Felkéri a Polgármestert és a Műszaki Csoportot a 
szükséges intézkedések megtételére. 
Határidő: 2010. június 4. 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
3./ NAPIRENDI PONT: 
A Monori Szakorvosi Rendelőintézet támogatási kérelme 
 
Horinka László polgármester: Megkeresést kaptunk a monori tüdőgondozótól, melyben 
támogatást kértek egy gép vásárlásához. Ide tartozik Sülysáp is, a Megyei Önkormányzatnak 
nincs pénze.  
Cseri Péter: Szeretném megkérdezni, hogy hány embert lát el a tüdőgondozó, mert annak 
arányában tudom elképzelni a támogatást. 
Horinka László polgármester: Térségi szinten kb. 100 ezer emberről van szó. 
Cseri Péter: Akkor javasolok 300 eFt-ot támogatásként. 
Horinka László polgármester: Én azt tudnám elfogadni, hogy ha a Megyei Önkormányzat 
is hozzáadná legalább a felét, és a másik felét az önkormányzatok adják hozzá, ezért 100 eFt 
támogatást javasolok. 
Szücsi Csaba: Ha nem adnánk a rendőrségnek, akkor azt mondhatnánk, hogy következetesen 
nem támogatjuk a többi intézményrendszert sem. Úgy érzem, hogy itt is kell adni támogatást, 
100 eFt-ot javasolnék. 
Lukács István, az OMSB elnöke:  Én nem támogatnám, mert még csak nem is ők járnak 
Sülysápra szűrni. 
Horinka László polgármester: Megszámlálhatatlan támogatási kérelem érkezik hozzám. 
Mindenki kér, de ezeknek a többsége nem kerül a Testület elé. Valamikor tavaly volt a 
Tűzoltóságnak is kérelme, amit nem szavaztunk meg. Mivel a rendőrséget támogatjuk, nem 
vagyunk következetesek. Éppen ezért én visszavonom a 100 eFt-os javaslatomat. 
Cseri Péter alpolgármester: Javasolom, hogy várjuk meg azt, hogy a Megyei Önkormányzat 
mennyit tud adni, és majd ami hiányzik, azt adják össze az önkormányzatok. 
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Horinka László polgármester: Lehet, hogy úgy majd rosszabbul járnánk. 
Kiss Tamás: Véleményem szerint a 100 eFt egy barátságos összeg, adjuk oda. 
Horinka László polgármester: Megyei fenntartással van ez az intézmény, ismerem a 
költségvetését a Megyének, helyi adóbevétellel nem rendelkeznek, a személyi jövedelemadó 
egy része kerül oda és az illetékbevételek. A Megyei Önkormányzatnak igen sok intézményt 
kell fenntartania, de nincs miből. Ezért állnak így az intézmények. Nagyon nehéz ott is a 
helyzet, ezért fordul a tüdőgondozó a térség önkormányzataihoz. Viszont innentől kezdve 
akkor mindenkit meg kellene támogatnunk. 
Farkas Ferenc: Én felajánlom, hogy a nőnapi virágot ajándékba adom, és azzal a 100 eFt-tal 
támogassuk meg az intézményt. 
Kecser István, a TFKB elnöke: Ez így nem fer, az önkormányzat ezt nem teheti meg.  
Horinka László polgármester: Mi is intézményfenntartók vagyunk, és mi hova forduljunk? 
Szücsi Csaba: Csatlakozom Farkas Ferenchez, ellenben javaslom, hogy az Önkormányzat is 
döntsön 100 eFt-ról, és így 200 eFt-ot javasolok támogatásként adni.  
Kiss Tamás: Én támogatni fogom a 100 eFt-os önkormányzati hozzájárulást, és 
megköszönöm Farkas Ferenc felajánlását, de az inkább maradjon helyben.  
Farkas Ferenc: Mint magánember támogattam a tűzoltókat is 150 eFt-tal. 
Kiss Tamás: Véleményem szerint a tüdőgondozó támogatását a Megyei Önkormányzatnak 
kellene megoldania, a 100 eFt-os felajánlást pedig adjuk oda másnak.  
Farkas Ferenc: Javasolom, hogy adjunk ketten 200 eFt-ot. 
Cseri Péter alpolgármester: támogatom a 100 eFt-ot. 
Horinka László polgármester: 100 + 100 vagy 100 eFt legyen a támogatás összege? Kérem 
a T. Képviselő-testületet, hogy szavazzunk! Ki ért egyet a 100 eFt-os önkormányzati 
támogatással? 
 
A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, 3 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 
 

37/2010. (III.03.) ÖKT határozat 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
1./ a Monori Szakorvosi Rendelőintézet részére 100 eFt 
támogatást nyújt egy felújított ODELCA SL 100 típusú 
ernyőszűrő cseréjéhez. 
2./ Felkérik a Polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 
 

4./ NAPIRENDI PONT: 
Információs táblák elhelyezése önkormányzati ingatlanokon 
 
Tóth Krisztina jegyző: Az előterjesztéshez mellékelt térképen látszik a kivett területrész, 
amit az Önkormányzat átadott a Csillagda kialakítására. Az ehhez vezető útvonalon kell az 
Egyesületnek elhelyezni tájékoztató táblákat, ebből 3 kerülne önkormányzati területre. 
Tulajdonosi hozzájárulást kér az Egyesület. 
Horinka László polgármester: Kérem a T. Képviselő-testületet, hogy aki a kiküldött 
határozati javaslattal egyetért, szavazzon! 
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A Képviselő-testület 12 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 
 

38/2010. (III.03.) ÖKT határozat 
    Sülysáp Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 

1./ megtárgyalta a Sülysápi Amatőrcsillagász Egyesület tábla-
elhelyezési ügyét és úgy határozott, hogy hozzájárul a táblák 
kihelyezéséhez a Sülysáp 0431/8, 0431/5 és a 4244/1 hrsz.-ú 
ingatlanokon. 
2./ Felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére.   
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester 

 
 
Horinka László polgármester: Amennyiben nincs több hozzászólás, észrevétel, 
megköszönöm az aktív részvételt, és az ülést ezennel bezárom. 
 
 

k.m.f. 
 
 

 
               Horinka László  Tóth Krisztina  
                 polgármester  jegyző  
 

 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 
 
 

 
                          Farkas Gáborné                                                  Katus Norbert 
           települési képviselő települési képviselő 
 
 
 
  


